

*[Text]*

in legislative committees. We have been extremely active. I am very proud of the record of the department and the government with respect to matters relating to the judiciary.

I can just assure the hon. member he will have the benefit of this announcement at an early date and it will be one I am sure he will want to support wholeheartedly.

**Mr. Robinson:** So the Minister is not then prepared to give any kind of timetable in terms of when he is going to introduce this legislation.

**Mr. Hnatyshyn:** I hope to bring it on at the earliest possible date.

**Mr. Robinson:** One of the concerns raised in the context of judicial appointments is the suggestion that the current Attorney General of British Columbia, Mr. Brian Smith, may in fact be in line for an appointment as Chief Justice to the British Columbia Court of Appeal. Even though he is not formerly responsible for this appointment, I would like to ask the Minister of Justice to set at ease the legal profession in the province of British Columbia and many others who have expressed very serious concern at the prospect of an appointment of this nature to such an important position in the British Columbia judiciary, particularly an appointment currently filled with such distinction at the present time by the Chief Justice Nathan Nemetz.

**Mr. Hnatyshyn:** While these appointments are made by the Governor in Council, the position of Chief Justice of each of the courts—section 96—has been done on the recommendation of the Prime Minister. It would be presumptuous on my part to speak about the nominations.

Suffice it to say I would agree with the hon. member to the extent that I share his enthusiasm for the distinction of the present Chief Justice of the province. He is an amazing and competent man. He even speaks highly of the hon. member for Burnaby occasionally, which I guess he is sometimes entitled to. Aside from that, he is very widely respected.

I know that the appointment and the nomination of a successor to this distinguished jurist will be a person who will meet all the qualifications and expectations of the general public, members of the bar, and all Members of Parliament.

**Mr. Robinson:** I am certainly pleased with that assurance because we can lay to rest the rumours with respect to the appointment of Brian Smith.

**Mr. Hnatyshyn:** Having served with me in the House of Commons for a period of time, I am sure the hon. member will know I am not much on character assassination.

**Mr. Robinson:** Could I ask the Minister for his assurance at the very least that the long awaited judicial appointments process will be in effect before the appointment of a successor to Chief Justice Nemetz sometime late next spring or summer?

*[Translation]*

législatifs ont appuyé un certain nombre de mes projets de loi. Nous sommes loin d'avoir chômé. Je suis très fier de la performance du ministère et du gouvernement pour toutes les questions concernant le judiciaire.

Je peux assurer aux députés que ce qu'il me demande sera fait très bientôt et je suis sûr qu'il voudra nous appuyer pleinement.

**M. Robinson:** Par conséquent, le ministre n'est pas en mesure de nous dire quand il va présenter cette mesure législative.

**M. Hnatyshyn:** J'espère pouvoir le faire le plus tôt possible.

**M. Robinson:** L'une des préoccupations soulevées dans le contexte de la nomination des juges est la suggestion selon laquelle le procureur général actuel de la Colombie-Britannique M. Brian Smith, peut être en lice pour être nommé juge en chef de la Cour d'appel de cette province. Même s'il n'est pas officiellement responsable de cette nomination, je voudrais demander au ministre de la Justice de rassurer les juristes de Colombie-Britannique et beaucoup d'autres qui se sont dits extrêmement préoccupés de cette éventuelle nomination à un poste aussi important, d'autant plus qu'il est actuellement comblé, et d'excellente façon, par le juge en chef Nathan Nemetz.

**M. Hnatyshyn:** Bien que ces nominations soient le fait du gouverneur en conseil, le titulaire du poste de juge en chef dans chacun des tribunaux—article 96—est choisi sur recommandation du premier ministre. Il serait donc présomptueux de ma part de parler des nominations.

Qu'il me suffise de dire que je conviens avec le député et que je partage son enthousiasme à propos de l'actuel juge en chef de Colombie-Britannique. C'est en effet un homme dont la compétence est extraordinaire. Il parle même à l'occasion et en excellents termes du député de Burnaby, à juste titre, parfois. A part cela, il est très généralement respecté.

Je sais que la nomination d'un successeur à cet éminent juriste nous donnera quelqu'un qui aura toutes les compétences voulues et qui répondra aux attentes du grand public, des membres du Barreau ainsi que de tous les députés.

**M. Robinson:** Je suis très heureux que vous nous l'assuriez, car nous pouvons mettre fin aux rumeurs concernant la nomination de Brian Smith.

**M. Hnatyshyn:** Le député est avec moi à la Chambre depuis longtemps et il sait fort bien que je ne suis pas très porté sur la diffamation.

**M. Robinson:** Le ministre pourrait-il nous assurer, à tout le moins, que le processus si longtemps attendu de nominations des juges sera en place avant que ne soit choisi un successeur au juge en chef Nemetz, vers la fin du printemps prochain, ou cet été?